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巴西冷藏和冰鮮肉類及禽肉進口的相關事宜  

 
 
  根據《公眾衞生及市政條例》(第 132 章 )第 54 條，所有
在香港出售的食物，不論進口或本地生產，必須適合供人食用。

根據《進口野味、肉類、家禽及蛋類規例》 (第 132AK 章 )的規
定，任何人輸入肉類 /家禽到香港時必須附有食物環境衞生署署

長認可來源地的發證實體所發出的衞生證明書。  
 
2.  自 2017 年 3 月 19 日以來，一直有傳媒報道巴西當局進
行有關肉類生產商涉嫌賄賂政府官員以換取獲批准售賣和出口

據稱受污染肉類的調查。部分國家 (包括中國內地、智利及歐洲
聯盟 ("歐盟 "))已禁止所有或部分巴西冷藏和冰鮮肉類及禽肉產
品進口。事件引起公眾廣泛關注巴西肉類及禽肉進口本港的安

全問題。  
 
3.  由於巴西出口的冷藏和冰鮮肉類及禽肉的品質出現問

題，食物安全中心 ("食安中心 ")於 2017 年 3 月 21 日採取預防性
措施，暫時禁止所有巴西生產的冷藏和冰鮮肉類及禽肉進口。

食安中心表示，正被巴西當局調查的 21 間肉類工廠中有 5 間工
廠向香港輸出肉類及禽肉，而在該 5 間肉類工廠中，有 4 間工
廠懷疑涉及欺詐，但未有任何證據顯示其肉類產品有食物安全

或品質問題。此外，其中一間肉類工廠生產的禽肉懷疑含沙門

氏菌而不符合歐盟對生肉的特殊要求。巴西當局已暫停該肉類工

廠的運作及禁止其出口肉類及禽肉產品。食安中心表示，禽肉含

有沙門氏菌頗常見，並建議市民把肉類和禽肉徹底烹煮後才進

食，以便有效消滅沙門氏菌。在 2017 年 3 月 23 日，政府當局與
業界會晤，向他們簡介當局禁止巴西肉類及禽肉進口的安排。  
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4.  隨着巴西當局將禁止出口範圍擴大至涵蓋 21 間正被調
查的肉類工廠所生產的肉類產品，以及食安中心在上述 21 間肉
類工廠中追蹤到多一間曾在過去 6 星期向香港輸出肉類產品的
肉類工廠，食安中心在 2017 年 3 月 24 日要求回收從該 21 間肉
類工廠進口的冷藏和冰鮮肉類及禽肉，並指令銷售商將受影響

的產品下架及停售。至於在進口禁令生效前已付運但未抵港的

巴西冷藏和冰鮮肉類及禽肉，當局會作出特別安排，在有關肉

類產品抵港後將其封存，直至相關調查結束為止。  
 
5.  鑒於事件的最新發展，包括：(a)中國內地、智利和埃及
自 2017 年 3 月 25 日起撤銷 /放寬禁止巴西肉類產品進口的限

制；(b)沒有證據顯示，除該 21 間有問題的肉類工廠外的其他廠
房涉及任何不當情況；以及 (c)在過去一星期，巴西當局已加強
措施，在出口層面嚴格執行食物安全制度，食安中心於 2017 年
3 月 28 日決定調整禁止巴西冷藏和冰鮮肉類及禽肉進口本港的
措施，將範圍收窄至只限 21 間正被調查的肉類工廠。食安中心
表示會繼續與巴西當局保持聯繫，並因應最新的情況重新進行

評估及適當檢討跟進的行動。  
 
6.  食安中心透過恆常食物監察計劃，在過去 3 年共抽取了
17 060 個肉類和禽肉樣本作檢測。檢測結果顯示，36 個不合格
樣本均並非由巴西進口。在巴西當局展開有關調查後，食安中

心已加強抽驗由巴西進口的肉類和禽肉。自 2017 年 3 月 21 日
以來，食安中心在入口和零售層面共抽取了 66 個樣本進行肉類
腐壞及其他食物安全指標 (如金屬雜質 )檢測，結果全部合格。  
 
7.  政府當局就此議題發出的新聞稿及傳媒近期的有關報

道分別載於附錄 I 及 II。政府當局將於 2017 年 4 月 8 日的事務
委員會特別會議上，向委員簡介相關事宜。  
 
 
 
 
立法會秘書處  
議會事務部 2 
2017 年 4 月 5 日  
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附錄 I 
Appendix I 



CFS bans import of frozen and chilled meat and poultry meat from 
Brazil with immediate effect 
****************************************************************

     The Centre for Food Safety (CFS) of the Food and 
Environmental Hygiene Department announced today (March 21) that 
in view of the fact that the quality of the meat exported from 
Brazil is in question, for the sake of prudence, the CFS has 
temporarily suspended the import of frozen and chilled meat and 
poultry meat from Brazil with immediate effect.

     A spokesman for the CFS said, "Upon learning of the 
incident, the CFS has immediately contacted the Brazilian 
authorities concerned and the investigation by the Brazilian 
authorities is ongoing. The Centre has therefore decided, as a 
precautionary measure, to temporarily suspend the import of 
frozen and chilled meat and poultry meat from Brazil. The CFS 
will continue to liaise with the relevant Brazilian authorities 
to obtain detailed information for further assessment. 
Furthermore, surveillance on meat and poultry meat from Brazil 
will be enhanced to safeguard food safety and public health."

     The CFS has all along, under its routine food surveillance 
programme, taken food samples (including meat and poultry meat) 
at import, wholesale and retail levels for chemical and 
microbiological tests to ensure that they are in compliance with 
the legal requirements in Hong Kong and fit for human 
consumption. In the past three years, the CFS took 17 060 samples 
of meat and poultry meat for testing. Among them, there were 36 
unsatisfactory samples, all of which were not related to the 
quality of Brazilian frozen and chilled meat or poultry meat.

     The spokesman said, "The CFS has notified the Brazilian 
authorities concerned about the import ban. The local trade will 
also be alerted. The Centre advises the public to cook meat and 
poultry meat thoroughly before consumption."

     The CFS will continue to closely monitor the case and take 
appropriate follow-up actions. 
Ends/Tuesday, March 21, 2017
Issued at HKT 18:54
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CFS' response to media enquiries about import ban of meat and 
poultry meat from Brazil 
*************************************************************

     In response to media enquiries about the latest development 
of the import ban of meat and poultry meat from Brazil, a 
spokesman for the Centre for Food Safety (CFS) of the Food and 
Environmental Hygiene Department said today (March 22) that the 
Centre has enhanced its surveillance on meat and poultry meat 
from Brazil since March 21 and ten samples were taken for testing 
of meat deterioration yesterday. The test results showed that all 
samples were satisfactory.

      Furthermore, according to the updated information on the 
latest progress of investigation provided by the Consulate 
General of Brazil in Hong Kong today, among the 21 companies 
which are under investigation by the Brazilian authorities, there 
are records showing that five of them have exported meat and 
poultry meat from Brazil to Hong Kong. They are FRANGO D M 
INDUSTRIA E COMERCIO DE ALIMENTOS LTDA (SIF 270), SEARA ALIMENTOS 
LTDA (SIF 530), BRF S/A (SIF 1010), JJZ ALIMENTOS S.A. (SIF 2156) 
and FRIGORIFICO LARISSA LTDA (SIF3704), with four of them being 
investigated by the Brazilian authorities because of suspected 
involvement in fraudulent acts while there is no evidence showing 
that their meat products have food safety or quality problems. 
The BRF S/A (SIF 1010) has been instructed by the Brazilian 
authorities to suspend its operation and export of its meat and 
poultry meat products as a precautionary measure since its 
poultry meat was suspected of containing Salmonella and failed to 
meet the European Union's special requirements on raw meat. As 
raw meat needs cooking, there is generally no specific regulation 
on Salmonella in raw meat. According to the information available 
so far, no country or area has conducted recall of meat or 
poultry meat imported from Brazil due to the above-mentioned 
incident. The CFS will continue to liaise with the Brazilian 
authorities to obtain more details for further assessment and 
follow-up actions.

      The spokesman said it is not uncommon to find Salmonella in 
poultry meat. Members of the public are advised to cook meat and 
poultry meat thoroughly to have Salmonella effectively destroyed 
before consumption.

      The CFS will continue to enhance surveillance on meat and 
poultry meat imported from Brazil and closely monitor the case. 
The Centre will suitably review its follow-up actions in response 
to the latest development. Investigation is ongoing.    
Ends/Wednesday, March 22, 2017
Issued at HKT 23:53
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CFS announces latest test results of meat and poultry from Brazil 
*****************************************************************

     The Centre for Food Safety (CFS) of the Food and 
Environmental Hygiene Department said today (March 23) that the 
Centre has continued its enhanced surveillance on meat and 
poultry from Brazil. Since March 21, a total of 27 samples were 
taken at the import and retail level for testing of meat 
deterioration and other food safety indicators (such as metallic 
contaminants). The test results showed that all samples were 
satisfactory.

      The Centre will continue to maintain liaison with the 
Brazilian authorities to obtain more detailed information for 
risk reassessment and will suitably review its follow-up actions 
in response to the latest development. 
Ends/Thursday, March 23, 2017
Issued at HKT 19:56
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SFH on Brazilian meat 
*********************

     Following is the transcript of remarks made by the Secretary 
for Food and Health, Dr Ko Wing-man, at the lobby of the West 
Wing, Central Government Offices, today (March 24):

Reporter: Why now for the recall? Hasn't it come a little bit too 
late?

Secretary for Food and Health: I am referring to several pieces 
of new information that we are able to gather today. Firstly, the 
Brazilian Government has imposed an export ban to all the 21 
factories under investigation. This is very different from the 
original export ban which was only confined to a few of these 21 
factories being investigated. Secondly, colleagues of the Centre 
for Food Safety have tracked down the import licences and, apart 
from the five factories already known to have imported meat 
products to Hong Kong, we are now able to identify one more 
factory out of these 21 factories. Furthermore, according to the 
more detailed information provided by the Consul-General of 
Brazil, the risk of food safety cannot be totally ruled out. 

Reporter: Any estimate of how long the recall will take and how 
much such meat is now actually in the market?

Secretary for Food and Health: In the course of recall process, 
we will release the information and report the progress to 
members of the public. 

Reporter: What do you want to say to the restaurant sector and 
the importers who are reporting great losses because of the 
latest recall and ban?

Secretary for Food and Health: We will continue our close 
dialogue with the trade.

(Please also refer to the Chinese portion of the transcript.) 

Ends/Friday, March 24, 2017
Issued at HKT 19:29
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CFS orders recall of frozen and chilled meat and poultry from 21 
Brazilian plants 
****************************************************************

     In view of a notification from the Brazilian authorities 
today (March 24) that the country will extend its scope of export 
ban to the 21 plants which are under investigation, the Centre 
for Food Safety (CFS) announced today that all the frozen and 
chilled meat and poultry imported from the 21 plants have to be 
recalled.

      According to the information gathered by the CFS so far, 
among the 21 plants, six of them were involved in import licenses 
issued by the CFS in the past six weeks. The CFS will liaise with 
local importers to follow up on the recall.

      As regards the temporary import suspension on frozen and 
chilled meat and poultry from Brazil, the CFS will maintain this 
precautionary measure. Once the Brazilian authorities provide 
more detailed information, the CFS will conduct further risk 
assessment and suitably review its follow-up actions, including 
narrowing the scope of the import ban.

      The CFS will also make special arrangements for the frozen 
and chilled meat and poultry from Brazil which are being shipped 
but not yet arrived to Hong Kong prior to the import ban. The CFS 
will mark and seal the products upon their arrival for proper 
handling after the completion of the relevant investigation.

      The Centre will continue to maintain liaison with the 
Brazilian authorities and take appropriate follow-up actions in 
response to the latest development. 
Ends/Friday, March 24, 2017
Issued at HKT 21:37

NNNN

1 / 1CFS orders recall of frozen and chilled meat and poultry from 21 Brazilian plants

http://www.info.gov.hk/gia/general/201703/24/P2017032401058p.htm



涉事的二十一間巴西肉類和禽肉生產廠房名單如下： 

List of the 21concerned Brazilian meat and poultry plants are as follows: 

 

 Plants (Federal Inspection Service (SIF) no.)  City in Brazil 

1 FRIGORÍFICO OREGON S/A  SIF #55 Apucarana 

2＊ 
FRANGO D M INDUSTRIA E COMERCIO DE ALIMENTOS 

LTDA SIF # 270 
Arapongas 

3＊ SEARA ALIMEN TOS LTDA SIF # 530 Lapa 

4 PECCIN AGRO INDUSTRIAL LTDA - EPP SIF # 825 Jaraguá do Sul 

5＊ BRF S/A SIF # 1010 Mineiros 

6 FRIGORIFICO ARGUS LTDA SIF # 1710 
São José dos 

Pinhais 

7 

FRIGOMAX FRIGORIFICO E COMERCIO DE CARNES LTDA 

SIF # 1771 

Arapongas 

8 
INDUSTRIA E COMERCIO DE CARNES FRIGOSANTOS LTDA 

SIF # 2021 
Campo Magro 

9 PECCIN AGRO INDUSTRIAL LTDA SIF # 2155 Curitiba 

10＊ JJZ ALIMENTOS S. A. SIF # 2156 Goianira 

11 BALSA COMÉRCIO DE ALIMENTOS EIRELI - ME SIF # 2540 Balsa Nova 

12 MADERO INDUSTRIA E COMERCIO S. A. SIF # 2618 Ponta Grossa 

13＊ FRIGORÍFICO RAINHA DA PAZ LTDA – ME SIF # 2914 Ibiporã 

14 INDÚ STRIA DE LATICÍNIOS S. S. P. M. A. LTDA SIF # 3459 Sapopemba 



15 BREYER & CIA LTDA SIF # 3522 
União da 

Vitória 

16＊ FRIGORIFICO LARISSA LTDA SIF # 3704 Iporã 

17 CENTRAL DE CARNES PARANAENSE LTDA - ME SIF # 3796 Colombo 

18 FRIGORÍFICO SOUZA RAMOS LTDA SIF # 4040 Colombo 

19 E. H. CONSTANTINO & CONSTANTINO LTDA SIF # 4381 Londrina 

20 
FÁ BRICA DE FARINHA DE CARNES CASTRO LTDA      

SIF # 4460 
Castro 

21 

TRANSMEAT LOGISTICA, TRANSPORTES E SERVIÇ OS 

LTDA SIF # 4644 
Balsa Nova 

 

＊食物安全中心較早前發出的進口許可證涉及的六個廠房 

The six plants stated in the import licenses issued by the Centre for Food Safety 

earlier 
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CFS narrows the scope of import ban of frozen and chilled meat 
and poultry from Brazil 
******************************************************************

     The Centre for Food Safety (CFS) announced today (March 28) 
that in view of the updated information provided by the Brazilian 
authorities and its strict implementation of its food safety 
system at the export level, the CFS has decided to adjust its 
import suspension of frozen and chilled meat and poultry from 
Brazil by narrowing the scope to the 21 plants under 
investigation which was announced by the Brazilian authorities 
earlier with immediate effect. Once the Brazilian authorities 
provide further information about the 21 plants, the CFS will 
conduct reassessment and take follow-up actions.

     The Brazilian authorities today provided the Hong Kong 
Government with up-to-date information, and stated that it will 
strictly implement its international certification process to 
demonstrate the credibility of the system. The Brazilian 
authorities will also continue to conduct regular audits of the 
system to ensure its effective operation. 

     Furthermore, the Brazilian authorities noted that there are 
currently 21 plants being investigated and there is no evidence 
showing that other plants authorised to export the concerned 
products to the international markets are involved in any 
irregularities. These plants are still being authorised by other 
countries such as the European Union, Singapore and China, to 
export the concerned products from Brazil. Over the past week, 
the Brazilian authorities have taken additional measures 
including enhanced sampling to ensure conformity of the concerned 
food products with food safety requirements. 

     The CFS has also continued enhanced surveillance on meat and 
poultry from Brazil. Since March 21, a total of 66 samples were 
taken at import and retail levels for testing of meat 
deterioration and other food safety indicators (such as metallic 
contaminants). The test results showed that all samples were 
satisfactory.

     After taking into consideration the latest information 
provided by the Brazilian authorities and the above test results, 
the CFS has decided to narrow the scope of the import suspension 
on frozen and chilled meat and poultry from Brazil with immediate 
effect.

     The CFS will continue to maintain liaison with the Brazilian 
authorities and suitably adjust its follow-up action in response 
to the latest development. 

Ends/Tuesday, March 28, 2017
Issued at HKT 22:26
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